



WE ARE HIRING



ATHLETIC THERAPIST / PHYSIOTHERAPIST / KINESIOLOGIST

Stanstead College is accepting applications from qualified and enthusiastic athletic therapist, physiotherapist or kinesiologist for the 2026-2027 school year. This is a full-time position, beginning in September.

Reporting to the Director of Wellbeing, the Therapist is responsible for providing comprehensive injury prevention, assessment, treatment, and rehabilitation services to student-athletes while supporting their overall health, wellness, and athletic performance. Working collaboratively with the Athletics Department, the School's Wellness team, and external healthcare providers, the Therapist promotes safe participation in sport, supports the School's concussion management program, delivers injury prevention education and guidance to students and coaches, and helps student-athletes return to activity safely following injury. The Therapist also contributes to the operation and continued development of the Pat Burns Physiotherapy Clinic.

WE OFFER

- Comprehensive benefits package, including health insurance, retirement plan contributions, and paid time off.
- Access to fitness facilities (24/7).
- Opportunities for professional development and growth within a supportive not-for-profit environment.
- Meal plan (taxable benefit).

WHO WE ARE

Founded in 1872, Stanstead College is an independent boarding and day school located on the Québec–Vermont border.

With a long tradition of academic commitment and community spirit, the College welcomes a globally diverse student body and fosters a close-knit environment where young people are supported, challenged, and encouraged to grow with confidence and integrity.

KEY HIGHLIGHTS

- 300 students in Grades 7–12
- 80% boarding across five residences
- Students from 20+ countries
- Strong academic program and competitive athletics
- Values-based culture emphasizing responsibility, respect, and integrity

Visit our website

www.stansteadcollege.com



KEY RESPONSIBILITIES

- Assess, treat, and rehabilitate musculoskeletal and sport-related injuries using evidence-based practice.
- Develop individualized treatment and rehabilitation plans supporting recovery and safe return to activity.
- Collaborate with nurses, mental health professionals, coaches, strength and conditioning staff, teachers, and other professionals to ensure coordinated care for student-athletes.
- Provide clinical recommendations and participate in return-to-play planning based on best practices.
- Support the School's concussion management program through baseline testing, assessment, monitoring, education, and collaboration with the Wellness Centre team.
- Maintain accurate, confidential, and up-to-date medical documentation, treatment records, and rehabilitation plans.
- Communicate with students, parents, coaches, and school personnel regarding injuries, progress, and return-to-play recommendations while maintaining confidentiality.
- Promote injury prevention and athlete health through movement screening, taping and bracing, athlete education, and delivery of workshops, presentations, and educational resources on training, recovery, injury prevention, and safe sport participation.
- Support risk management by maintaining emergency medical equipment, assisting with emergency action planning, and ensuring clinic readiness.
- Manage clinic inventory and order medical and rehabilitation supplies as required.
- Contribute to the continued development of the Pat Burns Physiotherapy Clinic through community outreach, client development, rehabilitation services, and summer programming.
- Assist with clinic administration, including scheduling, annual budget planning, and clinic retail operations as required.
- Provide flexible coverage for Athletics and Hockey programs, including evenings and weekends for practices, games, tournaments, and special events.
- Travel occasionally with school athletic teams as required.
- Be available during summer months to support camps, student-athletes, and ongoing clinic operations.

REQUIREMENTS

- Assess, treat, and rehabilitate musculoskeletal and sport-related injuries using evidence-based practices.
- Undergraduate degree in Athletic Therapy, Physiotherapy, Kinesiology, or a related field.
- Certified Athletic Therapist (CAT(C)) in good standing with the Canadian Athletic Therapists Association or licensed Physiotherapist in good standing with the Ordre professionnel de la physiothérapie du Québec (OPPQ).
- Asset: current CPR and First Aid certification; Sports First Responder and/or Concussion Management.
- Fluency in English and French, both spoken and written.
- Strong clinical judgment, professionalism, organizational skills, and the ability to work independently.
- Excellent interpersonal and communication skills, with the ability to build positive relationships with students, families, coaches, colleagues, and members of a multidisciplinary team.
- Demonstrated enthusiasm for contributing to a vibrant boarding school community through involvement in student activities, wellness initiatives, and campus life.
- Asset: Experience working with adolescent athletes, educational or boarding school settings, high-performance sport, and/or contact sports.
- Asset: Strength and Conditioning certification (e.g., NSCA CSCS, CSEP-CEP, or equivalent).

Interested candidates should submit a resume, cover letter, and three professional references to **Sarah Gaulin, Director of Human Resources, sgaulin@stansteadcollege.com**



NOUS EMBAUCHONS Stanstead College

THÉRAPEUTE DU SPORT / PHYSIOTHÉRAPEUTE / KINÉSIOLOGUE

Le Collège Stanstead accepte les candidatures de thérapeutes du sport, physiothérapeutes ou kinésiologues qualifiés et motivés pour l'année scolaire 2026-2027. Il s'agit d'un poste à temps plein débutant en septembre.

Relevant du ou de la directrice du mieux-être, le ou la thérapeute est responsable d'offrir des services complets de prévention des blessures, d'évaluation, de traitement et de réadaptation aux élèves-athlètes, tout en soutenant leur santé globale, leur bien-être et leur performance sportive. En collaboration avec le département des sports, l'équipe du mieux-être de l'école et des professionnels externes de la santé, le ou la thérapeute favorise une pratique sportive sécuritaire, soutient le programme de gestion des commotions cérébrales de l'école, offre de l'éducation et des conseils en prévention des blessures aux élèves et aux entraîneurs, et accompagne les élèves-athlètes dans un retour sécuritaire à l'activité après une blessure. Le ou la thérapeute contribue également au fonctionnement et au développement continu de la Clinique de physiothérapie Pat Burns.

NOUS OFFRONS

- Ensemble complet d'avantages sociaux, incluant une assurance santé, des cotisations au régime de retraite et des congés payés.
- Accès à des installations de conditionnement physique (24 h/24, 7 j/7).
- Possibilités de perfectionnement professionnel et d'évolution dans un environnement de travail à but non lucratif et bienveillant.
- Régime de repas (avantage imposable).

QUI NOUS SOMMES

Fondé en 1872, le Collège Stanstead est une école indépendante offrant à la fois un internat et des cours en journée, située à la frontière du Québec et du Vermont.

Réputée pour sa communauté soudée et son corps étudiant international, l'école offre un environnement structuré et bienveillant où les élèves sont stimulés sur le plan académique et encouragés à se développer en tant que leaders.

POINTS CLÉS

- 300 élèves répartis de la 7^e à la 12^e année
- 80% des élèves en internat dans 5 résidences
- Des élèves représentant plus de 20 pays
- Programme académique solide et sports compétitifs
- Une culture axée sur les valeurs, fondée sur la responsabilité, le respect et l'intégrité

Visitez notre site web
www.stansteadcollege.com



PRINCIPALES RESPONSABILITÉS

- Évaluer, traiter et réadapter les blessures musculosquelettiques et sportives à l'aide de pratiques fondées sur les données probantes.
- Élaborer des plans de traitement et de réadaptation individualisés favorisant la récupération et un retour sécuritaire à l'activité.
- Collaborer avec les infirmières, les professionnels de la santé mentale, les entraîneurs, le personnel en préparation physique, les enseignants et autres intervenants afin d'assurer une prise en charge coordonnée des élèves-athlètes.
- Formuler des recommandations cliniques et participer à la planification du retour au jeu selon les meilleures pratiques.
- Soutenir le programme de gestion des commotions cérébrales de l'école par des tests de référence, l'évaluation, le suivi, l'éducation et la collaboration avec l'équipe du Centre du mieux-être.
- Maintenir une documentation médicale, des dossiers de traitement et des plans de réadaptation précis, confidentiels et à jour.
- Communiquer avec les élèves, les parents, les entraîneurs et le personnel scolaire au sujet des blessures, des progrès et des recommandations de retour au jeu, dans le respect de la confidentialité.
- Promouvoir la prévention des blessures et la santé des athlètes par le dépistage du mouvement, le taping et les orthèses, l'éducation des athlètes, ainsi que la conception et l'animation d'ateliers, présentations et ressources éducatives sur l'entraînement, la récupération, la prévention des blessures et la pratique sportive sécuritaire.
- Soutenir la gestion des risques par l'entretien de l'équipement médical d'urgence, la participation à la planification des interventions d'urgence et la préparation de la clinique.
- Gérer l'inventaire de la clinique et commander les fournitures médicales et de réadaptation au besoin.
- Contribuer au développement continu de la Clinique de physiothérapie Pat Burns par le rayonnement communautaire, le développement de la clientèle, la prestation de services de réadaptation et la programmation estivale.
- Assurer le soutien administratif de la clinique, incluant la gestion des horaires, la planification budgétaire annuelle et les opérations de la boutique de la clinique, au besoin.
- Assurer une couverture flexible des programmes d'athlétisme et de hockey, incluant les soirs et fins de semaine pour les pratiques, matchs, tournois et événements spéciaux.
- Effectuer des déplacements occasionnels avec les équipes sportives de l'école, au besoin.
- Être disponible durant la période estivale pour soutenir les camps, les élèves-athlètes et les opérations continues de la clinique.

QUALIFICATIONS

- Thérapeute du sport agréé (CAT(C)) en règle auprès de l'Association canadienne des thérapeutes du sport ou physiothérapeute titulaire d'un permis en règle auprès de l'Ordre professionnel de la physiothérapie du Québec (OPPQ).
- Atout : certification actuelle en RCR et premiers soins; formation en Sports First Responder et/ou en gestion des commotions cérébrales.
- Maîtrise du français et de l'anglais, à l'oral comme à l'écrit.
- Solide jugement clinique, professionnalisme, sens de l'organisation et autonomie.
- Excellentes habiletés interpersonnelles et de communication, avec la capacité d'établir des relations positives avec les élèves, les familles, les entraîneurs, les collègues et une équipe multidisciplinaire.
- Enthousiasme à contribuer à une communauté scolaire dynamique en internat par la participation aux activités étudiantes, aux initiatives de mieux-être et à la vie du campus.
- Atout : expérience auprès d'athlètes adolescents, en milieu scolaire ou en internat, en sport de haut niveau et/ou en sports de contact.
- Atout : certification en entraînement et conditionnement physique (p. ex. NSCA CSCS, CSEP-CEP ou équivalent).